
ΠΡΑΚΤΙΚΟ 9/ 17-07-2012 

 

Στο Δ.Δ. Ωραίον του Δήμου Μύκης, σήμερα, 17 Ιουλίου 2012, ημέρα Τρίτη και ώρα 13:00, 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση, η Επιτροπή Πολιτισμού-Τουρισμού, ύστερα από την υπ.αριθμ. 

οικ.ΠΕ-ΑΜΘ 459/12-07-2012 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου της, η οποία επιδόθηκε σε κάθε 

μέλος χωριστά, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 177 του Ν.3852/2010.  

ΠΑΡΟΝΤΕΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ : 

1. Παπακοσμάς Κωνσταντίνος, πρόεδρος 

2. Κουκουβέλα Ζουμπουλιά, τακτικό μέλος  

3. Μάτζιαρης Αντώνιος, τακτικό μέλος  

4. Παπαδόπουλος Στυλιανός, τακτικό μέλος 

5. Σερεφιά Σουλτάνα, τακτικό μέλος 

6. Πατήρας Νικόλαος, τακτικό μέλος  

7. Παπαδόπουλος Κίμων, τακτικό μέλος 

8. Πατακάκης Αργύριος, τακτικό μέλος 

9. Πέτροβιτς Δημήτριος, τακτικό μέλος  

10. Χατζή Μεμίς Τουρκές, τακτικό μέλος  

11. Ποτόλιας Χρήστος, τακτικό μέλος  

12. Μαραγκού Γεωργία, τακτικό μέλος  

Σε σύνολο (12) μελών ήταν παρόντες (11) τακτικά μέλη. 

Καθήκοντα γραμματειακής υποστήριξης άσκησε η υπάλληλος της Περιφερειακής Ενότητας 

Καβάλας κα. Διονυσάτου Ασπασία, ύστερα από την απόφαση υπ.αριθμ.ΔΔ4986/16-11-2011.   

Παρόντες ήταν επίσης: ο Αντιπεριφερειάρχης Καβάλας κ. Γρανάς Πρόεδρος της επιτροπής 

για την Αντιμετώπιση των Συνεπειών της Οικονομικής Κρίσης στην ΠΑΜΘ, ο περιφερειακός 

σύμβουλος Α. Μακρής μέλος την παραπάνω επιτροπής καθώς και ο ειδικός σύμβουλος 

αντιπεριφερειάρχη Καβάλας Γ. Θεοδωρίδης. Τις εργασίες της επιτροπής παρακολούθησαν ο 

Θεματικός Αντιπεριφερειάρχης Κοινωνικής Πολιτικής Ουζούν Ιρφάν και στελέχη του Δήμου Μύκης.  

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής αφού διαπίστωσε απαρτία κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης,  

με τα παρακάτω θέματα ημερησίας και εκτός ημερησίας διατάξεως.  

ΘΕΜΑΤΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΕΩΣ   

ΘΕΜΑ 1
ο
 : Ενημέρωση συζήτηση για την τουριστική και πολιτιστική δράση της Περιφέρειας Α.Μ.Θ. 

Απολογισμός Α’ εξαμήνου (εισηγητής: Κ. Παπακοσμάς) 

ΘΕΜΑ 2
ο  

: Εισήγηση προτάσεων πολιτικής και μέτρων παρέμβασης προς την Επιτροπή Πολιτισμού – 

Τουρισμού σχετικά με την αντιμετώπιση των συνεπειών της οικονομικής κρίσης στην Περιφέρεια Α.Μ.Θ. 

(εισηγητής Α. Γρανάς) 

ΘΕΜΑ 3
ο 

: Ανακοινώσεις -  προτάσεις.  

ΘΕΜΑΤΑ ΕΚΤΟΣ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΕΩΣ  

ΘΕΜΑ 1
Ο
 : Συνδιοργάνωση της Περιφέρειας Α.Μ.Θ. και του Δήμου Παρανεστίου στον Αγώνα 

Βουνού Παρθένου Δάσους Παρανεστίου.  

ΘΕΜΑ 2
Ο
 : Διοργάνωση 21

ου
 ΟΠΕΝ Διεθνούς Σκακιστικού Τουρνουά Καβάλας 

 

 

 



ΕΡΓΑΣΙΕΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ: 

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής αφού διαπίστωσε απαρτία κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης,  

με τα παρακάτω θέματα ημερησίας διάταξης : 

 

ΘΕΜΑΤΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΕΩΣ 

 

ΘΕΜΑ 1
ο
 : Ο Πρόεδρος της Επιτροπής ενημέρωσε τα μέλη για τις δράσεις που έχουν 

πραγματοποιηθεί μέσω του γραφείου του Θεματικού Αντιπεριφερειάρχη Πολιτισμού – 

Τουρισμού της Π.Α.Μ.Θ. κατά το Ά εξάμηνου του 2012 και είναι οι ακόλουθες:  

• Συμμετοχή της Περιφέρειας ΑΜΘ στην στοχευμένη δράση προβολής της χώρας μας από τον ΕΟΤ στο 

Παρίσι, στο πλαίσιο της Έκθεσης για τον «Μέγα Αλέξανδρο» που έγινε στο μουσείο του Λούβρου. 

• Συμμετοχή της Περιφέρειας ΑΜΘ στις Τουριστικές εκθέσεις των Βαλκανίων (Σόφιας, Βελιγραδίου, 

Βουκουρεστίου). 

• Παρουσίαση της Περιφέρειας στη Σόφια (Συνέντευξη τύπου- προβολή τοπικών προϊόντων).  

• Παρουσίαση της  Περιφέρειας ΑΜΘ στο Βελιγράδι με ειδικό όχημα το οποίο είχε φωτογραφίες και 

πληροφορίες για την περιοχή (διανομή έντυπου και ηλεκτρονικού υλικού σε πλατεία και κεντρικούς 

δρόμους) . 

• Συμμετοχή της Περιφέρειας ΑΜΘ στην έκθεση ΙΤΒ Βερολίνο, στη Γερμανία. 

• Συμμετοχή της Περιφέρειας ΑΜΘ στην 1
η
 έκθεση εναλλακτικού τουρισμού NEXUS στην Αθήνα με 

ειδικό περίπτερο σε συνεργασία με τους φορείς διαχείρισης της ΑΜΘ. 

• Συνεργασία με τις Ενώσεις ξενοδόχων της ΑΜΘ αλλά και με την Ένωση Τουριστικών Πρακτόρων για 

την προβολή της Περιφέρειας , μέσω των επιχειρηματιών του Τουρισμού στην έκθεση ΕΜΙΤΤ στην 

Κωνσταντινούπολη. 

• Συνεδρίαση της Επιτροπής Πολιτισμού –Τουρισμού στο Φαλακρό με την ταυτόχρονη οργάνωση-

προβολή του Χιονοδρομικού Κέντρου για τους εκπροσώπους των ΜΜΕ της Περιφέρειας ΑΜΘ. 

• Συμμετοχή της Περιφέρειας ΑΜΘ δια του Π.Σ και Αντιπροέδρου της Επιτροπής κ. Πέτροβιτς Δημήτρη 

στην Έκθεση  «Lentravel 2012» στην Αγία Πετρούπολη, Ρωσία. 

• Συμμετοχή με ειδικό περίπτερο τουριστικής προβολής της Περιφέρειας ΑΜΘ στο 1
ο
 FORUM 

Παραγωγής και Εξοικονόμησης Ενέργειας που έγινε στην Καβάλα.  

• Συνδιοργάνωση με την Περιφερειακή Ένωση Δήμων ΑΜΘ και το γερμανικό Προξενείο 

Θεσσαλονίκης ελληνογερμανικού forum με θέμα «Ειδικές μορφές Τουρισμού» (Μάιος 2012) 

• Συμμετοχή της ΠΑΜΘ σε συνεργασία με το ελληνικό Προξενείο Αδριανούπολης στην έκθεση 

που έγινε στη Ραιδεστό της Τουρκίας. (Ιούνιος 2012) 

• Διανομή ενημερωτικού υλικού στον θρησκευτικό χώρο της Λυδίας στους Φιλίππους Καβάλας 

για τους επιβάτες κρουαζιερόπλοιων που έχουν προσεγγίσει μέχρι σήμερα το λιμάνι της 

Καβάλας. Συγκεκριμένα στις 27 Ιουνίου Seven Seas Mariner, 28 Ιουνίου Sea Cloud.   

• Οργανωτική υποστήριξη στην φιλοξενία και περιήγηση δημοσιογράφων από την Ουκρανία 

και την Γερμανία που επισκέφθηκαν τους δήμους της ΠΕ Καβάλας και την Θάσο. (Ιούνιος 

2012). Η επιλογή των δημοσιογράφων έγινε από τα γραφεία του ΕΟΤ Γερμανίας και Ρωσίας. 

• Διοργάνωση με τους τοπικούς φορείς της Καβάλας του 2
ου

 Kavala Airshow αλλά και σειράς 

παράλληλων δράσεων που έγιναν στο νησί της Θάσου, με την ευκαιρία της τοποθέτησης 

μνημείου για τους πεσόντες αεροπόρους της περιόδου 1916- 1918. (Ιούνιος 2012) 

• Εβδομαδιαία επικοινωνία και πληροφόρηση σε δημοσιογράφους και τουριστικούς 

πράκτορες της Γαλλίας, της Ουκρανίας, της Ρωσίας και της Τουρκίας με ηλεκτρονικό 

πληροφοριακό υλικό της Περιφέρειας. 



• Ευρωπαϊκά προγράμματα J.T.I. & T.A.R.G.E.T. 

• Υποβολή πρότασης Ευρωπαϊκό πρόγραμμα για τον αλιευτικό τουρισμό 

• Συνεργασία ΕΟΤ – αποστολή όλων των πολιτιστικών δράσεων. Επικαιροποίηση τουριστικού 

υλικού.   

 

 

ΘΕΜΑ 2
ο  

: Εισήγηση προτάσεων πολιτικής και μέτρων παρέμβασης προς την Επιτροπή Πολιτισμού – 

Τουρισμού σχετικά με την αντιμετώπιση των συνεπειών της οικονομικής κρίσης στην Περιφέρεια Α.Μ.Θ. 

(εισηγητής Α. Γρανάς) 

 

Ο κ. Αντιπεριφερειάρχης Καβάλας πήρε το λόγο και γνωστοποίησε την ύπαρξη της επιτροπής: με την υπ. 

Αριθμ. Πρωτ. 49/2012 Απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας & 

Θράκης, η Επιτροπή για την Αντιμετώπιση των Συνεπειών της Οικονομικής Κρίσης στην ΠΑΜ-Θ 

θεσμοθετήθηκε ως προς τη λειτουργία της στο πλαίσιο του Περιφερειακού Συμβουλίου και έχει λάβει 

έγκριση να εισηγείται προς τις Επιτροπές του Περιφερειακού Συμβουλίου προτάσεις πολιτικής και μέτρα 

παρέμβασης για την αντιμετώπιση της οικονομικής κρίσης, που έχουν θεματικό χαρακτήρα συνυφασμένο με 

τις αρμοδιότητες των Επιτροπών. Η Επιτροπή μας έχει καθαρά εισηγητικό χαρακτήρα και δεν δεσμεύει τις 

περαιτέρω αποφάσεις της κάθε Επιτροπής. 

Αφού επισήμανε την ανάγκη αντιμετώπισης της κρίσης παρέθεσε και συγκεκριμένα μέτρα  

• ΜΕΤΡΟ 1: Ενσωμάτωση των τοπικών προϊόντων στο περιφερειακό τουριστικό προϊόν, ώστε τα τοπικά 

προϊόντα να αποτελούν σημαντικό μέρος των προσφερόμενων γευμάτων και υπηρεσιών εστίασης και 

φιλοξενίας.  

• ΜΕΤΡΟ 2: Διατύπωση επιμέρους στόχων και πολιτικών για κάθε μία από τις διαφορετικές μορφές 

εναλλακτικού τουρισμού (εκπαιδευτικός, σχολικός, ποδηλατικός, ιαματικός, καλλιτεχνικός, 

πολιτιστικός, αρχαιολογικός, γαστρονομικός, φυσιολατρικός, εκκλησιαστικός, αθλητικός, 

ορειβατικός) σχετικά με τη συνεισφορά τους στην ενίσχυση της απασχόλησης και της 

επιχειρηματικότητας.  

• ΜΕΤΡΟ 3: Ενθάρρυνση για τη δημιουργία δράσεων από καλλιτεχνικούς και πολιτιστικούς 

οργανισμούς της Περιφέρειας ΑΜ-Θ και παροχή υποστήριξης σε αυτές που θα μπορούν να 

υλοποιηθούν σε ολόκληρη την επικράτεια της Περιφέρειας ΑΜ-Θ, με σκοπό την προώθηση του 

πολιτισμού ως μέσου για την προαγωγή της κοινωνικής συνοχής. 

 

Για λόγους μεθοδολογίας, τα βήματα που μπορούμε να ακολουθήσουμε για τη εν γένει συνεργασία μας είναι 

τα εξής: 

• ΒΗΜΑ 1
Ο
: Διεξαγωγή κοινών προκαταρκτικών συνεδριάσεων της Επιτροπής για την Κρίση με την 

Επιτροπή Πολιτισμού – Τουρισμού. Σκοπός: ενημέρωση – ευαισθητοποίηση μελών της Επιτροπής 

Πολιτισμού – Τουρισμού σε σχέση με το περιεχόμενο των αποφάσεων για την αντιμετώπιση της 

οικονομικής κρίσης. Υποβολή γραπτών προτάσεων προς την Επιτροπή Πολιτισμού – Τουρισμού, ώστε 

να διεξαχθεί συγκεκριμένη συζήτηση.  Προτείνεται πριν από κάθε συνεδρίαση να γνωστοποιείται το 

περιεχόμενο των εισηγήσεων της Επιτροπής για την Κρίση με γραπτή εισήγηση στα μέλη της 

Επιτροπής Πολιτισμού – Τουρισμού.  

• ΒΗΜΑ 2
Ο
: Περαιτέρω επεξεργασία των αποφάσεων που κατατέθηκαν από την Επιτροπή Πολιτισμού – 

Τουρισμού, με διαδικασία που η ίδια θα υποδείξει. 

• ΒΗΜΑ 3
Ο
: Διεξαγωγή κοινών συνεδριάσεων της Επιτροπής για την Κρίση με την Επιτροπή Πολιτισμού 

– Τουρισμού. Σκοπός: εξειδικευμένη συζήτηση πάνω στις επεξεργασμένες προτάσεις της Επιτροπής 

Πολιτισμού – Τουρισμού για την οικονομική κρίση στον τομέα ευθύνης της.  



• ΒΗΜΑ 4
Ο
: Έκδοση τελικών συμπερασμάτων για τις πολιτικές και τις παρεμβάσεις που χρειάζεται να 

υλοποιηθούν με άξονες τους συγκεκριμένους τομείς ευθύνης – παρέμβασης της Επιτροπής 

Πολιτισμού – Τουρισμού. Εισήγηση προς το Περιφερειακό Συμβούλιο της ΠΑΜ-Θ.  

Τον λόγο πήρε ο κ. Μακρής όπου παρέπεμψε στο παράρτημά του επί της εισηγήσεως αναφέροντας τα 

παρακάτω μέτρα: 

ΜΕΤΡΟ 1: Ενσωμάτωση των τοπικών προϊόντων στο περιφερειακό τουριστικό προϊόν, ώστε τα τοπικά 

προϊόντα να αποτελούν σημαντικό μέρος των προσφερόμενων γευμάτων και υπηρεσιών εστίασης και 

φιλοξενίας.  

 ΜΕΤΡΟ 2: Διατύπωση επιμέρους στόχων και πολιτικών για κάθε μία από τις διαφορετικές μορφές 

εναλλακτικού τουρισμού (εκπαιδευτικός, σχολικός, ποδηλατικός, ιαματικός, καλλιτεχνικός, πολιτιστικός, 

αρχαιολογικός, γαστρονομικός, φυσιολατρικός, εκκλησιαστικός, αθλητικός, ορειβατικός) σχετικά με τη 

συνεισφορά τους στην ενίσχυση της απασχόλησης και της επιχειρηματικότητας.  

 

Επίσης ανέφερε και προτάσεις για βραχυπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό.  

1. Δημιουργία σημάτων πιστοποίησης για τη χρήση τοπικών προϊόντων ανά κατηγορία (επιχειρήσεων, 

προϊόντος, υπηρεσίας) με ενιαίες προδιαγραφές και με διάκριση ποσοστού (άνω των 50%, 75%, 95%, και 

πλήρη) 

2. Δημιουργία προτύπων για 2 τύπους προτεινόμενου πρωινού:  

• Κλασικό πρωινό με τοπικά προϊόντα 

• Τοπικό παραδοσιακό πρωινό φυσικά με τοπικά προϊόντα.  

3. Χρήση τοπικών προϊόντων στα  γεύματα και σήμανσή τους στον κατάλογο αλλά και στο γεύμα/προϊόν για  

• Αποκλειστική χρήση τοπικών προϊόντων 

• Επιλεκτική χρήση τοπικού προϊόντος 

• Παραδοσιακές συνταγές με τοπικά προϊόντα  

4. Χρήση τοπικών προϊόντων αλκοολούχων και μη αλκοολούχων ποτών, αναψυκτικών, αφεψημάτων (κρύων 

και ζεστών) και χυμών 

5. Χρήση τοπικών προϊόντων και παραδοσιακών γλυκών στα εδέσματα.  

6. Αποκλειστική χρήση του ονόματος σε αναμνηστικά, διακοσμητικά κλπ μόνο από τοπικά προϊόντα. 

 

Ακολούθησε ανταλλαγή απόψεων μεταξύ των περιφερειακών συμβούλων και διατυπώθηκαν συγκεκριμένες 

προτάσεις: 

Μακρής: επισήμανε την αναγκαιότητα δημιουργίας ομάδας έργου με κοινή αντίληψη που θα διαβουλευτεί 

με τους εμπλεκόμενους φορείς για την επίλυση θεμάτων προκειμένου να προωθηθούν παραδοσιακά αλλά 

πρωτίστως τοπικά προϊόντα στην αγορά.  

O κ. Κ. Παπαδόπουλος πήρε πρώτος το λόγο λέγοντας ότι θα πρέπει  να υπάρχει και πρακτική εφαρμογή σ’ 

αυτά που αναφέρει η εισήγηση.  

Ο κ. Α. Πατακάκης τόνισε ότι πρέπει να αξιοποιηθούν τα Ευρωπαϊκά κονδύλια που έχουν αναφορά στην 

κοινωνική πολιτική και την αντιμετώπιση των προβλημάτων των πολιτών.    

Ο κ. Μαντζιάρης πρότεινε  

- την θεσμοθέτηση βραβείου/κινήτρου στον παραγωγό με τη μεγαλύτερη κατανάλωση 

- συνεργασία με την επιτροπή πρωτογενούς τομέα και το πρόγραμμα «το καλάθι της νοικοκυράς» 

Ο κ. Πέτροβιτς πρότεινε 

- διάλογο με μεγάλα super market έτσι ώστε να τοποθετηθούν τα τοπικά προϊόντα σε ειδικά 

διαμορφωμένες γωνιές. 

Ο κ. Σ. Παπαδόπουλος πρότεινε 

- Αφύπνιση των επαγγελματιών και γενικότερη αλλαγή νοοτροπίας 



- Παρέμβαση του κράτους με φορολογικές ελαφρύνσεις των επιχειρήσεων που χρησιμοποιούν τοπικά 

προϊόντα 

- Ενημέρωση των πολιτών για τη μη απαξίωση των τοπικών προϊόντων (δράση που μπορεί να 

πραγματοποιηθεί μέσω σχολείων) 

Η κ. Κουκουβέλα πρότεινε 

- Καταγραφή των παραγωγικών μονάδων σε συνεργασία με τις ανάλογες υπηρεσίες. 

- Δημιουργία υπηρεσιών managment και υπηρεσιών ελέγχου που θα διαχειριστεί τόσο την παραγωγή 

όσο και τη διοχέτευσή τους στην αγορά. 

- Προτεινόμενες ειδικότητες για τις παραπάνω υπηρεσίες είναι κτηνίατροι, γεωπόνοι αλλά και 

προσωπικό από το πρόγραμμα «Κοινωφελούς Εργασίας» (διάρκειας 5 μηνών). 

Ο κ. Ιρφάν Ουζούν τόνισε ότι το πρόβλημα που αντιμετωπίζουν πολλοί παραγωγοί με την άδεια έκδοσης 

πιστοποίησης ISO που αποτελεί προϋπόθεση για την τοποθέτηση προϊόντων σε ράφια των πολυεθνικών 

επιχειρήσεων 

Με τον κ. Ιρφάν συμφώνησαν όλοι και ο κ. Μαντζιάρης πρότεινε τη δημιουργία των μηχανισμών στήριξης 

των παραγωγών ενώ ο κ. Σ. Παπαδόπουλος πρότεινε η έκδοση πιστοποίησης ISO να πραγματοποιείται 

ατελώς από τις περιφέρειες καθώς το κόστος είναι απαγορευτικό στους μικροπαραγωγούς αλλά και στους 

συνεταιρισμούς. 

Ο κ. Ποτόλιας κατέθεσε την αντίθεση του προς «το ξεπούλημα της ATEBANK σε ξένους ιδιοκτήτες». Η  

ATEBANK ήταν αυτή που μέχρι τώρα στηρίζε τον έλληνα αγρότη (μικροπαραγωγό). Τόνισε δε ότι δεν μπορεί 

να υπάρχει αποτέλεσμα με μόνο τέτοιες παρεμβάσεις. 

Ο κ. Χατζη Μεμίς Τουρκές αφού έκανε μια παρουσίαση της περιοχής ανέφερε ότι τα προηγούμενα χρόνια 

είχαν δημιουργηθεί διάφοροι συνεταιρισμοί αλλά λόγω αδυναμίας απόκτησης της πιστοποίησης ISO έχουν 

είτε υποβαθμιστεί, είτε κλείσει, ενώ υπάρχει ανεκμετάλλευτος πλούτος και θα έπρεπε να αξιοποιηθεί με τη 

δημιουργία τουριστικών καταλυμάτων.  

Στο σημείο αυτό και η κα. Γκιουλ Καραχασάν αντιδήμαρχος Μύκης τόνισε ότι οι επιχειρηματίες που έκαναν 

επενδύσεις εκεί μέσω ευρωπαϊκών προγραμμάτων όπως το Leader, είχαν απώλειες κέρδους σε ποσοστό 

40%.                   

 Η κα. Μαραγκού συμπλήρωσε ότι το ιδιοκτησιακό καθεστώς της συγκεκριμένης περιοχής δεν επιτρέπει το 

χτίσιμο καταλυμάτων αφού τα εδάφη είτε ανήκουν στο δασαρχείο είτε προστατεύονται από τη συνθήκη 

NATURA. Τόνισε επιπλέον ότι μόνο στη συγκεκριμένη περιοχή καλλιεργείται η αρωματική ποικιλία καπνού 

«μπασμάς».  

Ο κ. Ιρφάν Ουζούν ανέφερε ότι ξεκινά ο χωροταξικός σχεδιασμός της περιοχής από την ανάλογη επιτροπή. 

H κα. Σερεφιά σημείωσε ότι οι λύσεις στο πρόγραμμα αντιμετώπισης της κρίσης θα έχουν μακροχρόνια 

αποτελέσματα γι αυτό και θα έπρεπε να υπάρχουν και λύσεις που θα προσφέρουν άμεση ανακούφιση. 

Ο κ. Πατήρας εξέφρασε με τη σειρά του τη στήριξη του στην επιτροπή και τη συνεχάρη για τη δουλειά που 

έχει ήδη κάνει.  

Ο κ. Μακρής παρατήρησε ότι αυτή τη στιγμή για την αντιμετώπιση των προβλημάτων που δημιουργεί η κρίση 

δεν υπάρχει κοινή αντίληψη από την επιτροπή. Για το λόγο αυτό, όπως έχει ήδη αναφερθεί, πρέπει να 

δημιουργηθεί μια ομάδα έργου 2-3 ατόμων για να ξεκινήσει διαβουλεύσεις με τους εμπλεκόμενους φορείς. 

Η διαβούλευση είναι άλλωστε και η λέξη – κλειδί αφού δεν υπάρχουν λύσεις αυτή τη στιγμή. Ανέφερε επίσης 

ότι έχει έρθει σε επαφή με τον Υπουργό Τουρισμού των Βρυξελλών ο οποίος είναι πρόθυμος να επισκεφτεί 

την Περιφέρεια ΑΜΘ και να προσφέρει την βοήθειά του. 

Ο κ. Πέτροβιτς τόνισε ότι όποια δράση και να επιλεχθεί πρέπει να υπάρχουν μετρήσιμα αποτελέσματα. 

Στο σημείο αυτό ο κ. Θεοδωρίδης κλείνοντας την συζήτηση, είπε ότι η επιτροπή  για την Αντιμετώπιση των 

Συνεπειών της Οικονομικής Κρίσης στην ΠΑΜΘ, θα συνθέσει τις απόψεις που ακούστηκαν στην 

επιτροπή Πολιτισμού – Τουρισμού, ενώ ενημέρωσε και για τους σκοπούς της. 



Ο Πρόεδρος της επιτροπής Πολιτισμού – Τουρισμού κλείνοντας το θέμα επισήμανε ότι θα 

προχωρήσει άμεσα η σύσταση της ομάδας έργου που θα υλοποιήσει με τις αντίστοιχες υπηρεσίες 

τις προτεινόμενες δράσεις. 

  

ΘΕΜΑ 3
ο
 : Ανακοινώσεις -  προτάσεις.  

Ο κ. Μαντζιάρης πρότεινε η επόμενη συνεδρίαση να πραγματοποιηθεί, και στο σπήλαιο του Αγγίτη 

στην Π.Ε. Δράμας. 

 

ΘΕΜΑΤΑ ΕΚΤΟΣ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΕΩΣ  

 

ΘΕΜΑ 1
Ο
 : Συνδιοργάνωση της Περιφέρειας Α.Μ.Θ. και του Δήμου Παρανεστίου στον Αγώνα 

Βουνού Παρθένου Δάσους Παρανεστίου.  

 

Εισηγούμενος το θέμα ο κ. Μαντζιάρης ανέφερε τα παρακάτω: Ο Αγώνας Βουνού Παρθένου Δάσους 

Παρανεστίου, διεξάγεται για 6
η
 συνεχή χρονιά, στην περιοχή του Δήμου Παρανεστίου, στις 12,13 και 14 

Οκτωβρίου 2012.  

Αφορά στο ορεινό τρέξιμο (δρόμοι βουνού) το οποίο αποτελεί διεθνώς μία δυναμικά ανερχόμενη μορφή 

αθλητισμού, επισήμως αναγνωρισμένη από την παγκόσμια αθλητική κοινότητα. 

Πρόκειται για ένα αθλητικό-πολιτιστικό-τουριστικό γεγονός που μέχρι τώρα συνδιοργανώνεται από την 

Περιφερειακή Ενότητα Δράμας, το Δήμο Παρανεστίου και τη Δημοτική Επιχείρηση του Δήμου Παρανεστίου 

και για φέτος θα συμμετέχει και ο Φορέας Διαχείρισης Οροσειράς Ροδόπης. 

Στην Ελλάδα, η συμμετοχικότητα των ορεινών δρομέων αυξάνεται σταθερά, προσελκύοντας έτσι από κάθε 

γωνιά της γης, χιλιάδες λάτρεις των δρόμων και φίλων της φύσης. Στους Αγώνες Βουνού Παρανεστίου, 

δίνεται το ετήσιο ραντεβού, διασχίζοντας διαδρομές 128 χιλιομέτρων, μέσα από τα εξαιρετικής ομορφιάς 

δάση της οροσειράς της Ροδόπης, τα δεκάδες ρέματα, τα τοξωτά γεφύρια, τις χαράδρες, τους οικισμούς και 

τα ιδιαίτερα λιβάδια. Περισσότεροι από 500 εθελοντές από την ευρύτερη περιφέρεια, προσφέρουν τις 

ειδικές υπηρεσίες τους ενώ ένα μεγάλο μέρος του επιχειρηματικού κόσμου και των φορέων ενεργοποιείται 

προς την κατεύθυνση αυτή. 

Οι Αγώνες Βουνού Παρθένου Δάσους Παρανεστίου περιλαμβάνουν: 

1. τον Υπερμαραθώνιο Αγώνα Παρθένου Δάσους Παρανεστίου (128χλμ) 

2. τον αγώνα Παρανέστιο Μονοπάτι (35 χλμ) 

3. τον αγώνα Νέστος (10 χλμ) 

4. τον αγώνα Άλκιμοι Παίδες (2000 μ.) 

5. τον αγώνα Special VFT (700 & 1200 μέτρων από συμμετέχοντες με νοητική αναπηρία 

Η συγκεκριμένη διοργάνωση, θα συμβάλλει στην ανάδειξη της οροσειράς της Ροδόπης σε έναν δημοφιλή 

προορισμό, ήπιων δραστηριοτήτων και παράλληλα θα συμβάλλει στην προώθηση του σεβασμού και της 

αγάπης για τη φύση και το περιβάλλον. Επίσης, θέλοντας να ενισχυθεί ο παραπάνω σκοπός, έχουν γίνει 

ενέργειες προώθησης της συνεργασίας με τη γείτονα χώρα, τη Βουλγαρία, διοργανώνοντας πολυήμερο 

σαφάρι, αναδεικνύοντας έτσι ακόμη περισσότερο την ιδιαιτερότητα και την ποικιλομορφία του φυσικού 

περιβάλλοντος της Ροδόπης. 



Συμβάλλοντας έτσι και η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας – Θράκης στην προσπάθεια αυτή, η οποία 

αποσκοπεί στην τόνωση της οικονομικής, πολιτιστικής και τουριστικής ανάπτυξης της ευρύτερης 

περιφέρειας, εισηγούμαστε τη συνδιοργάνωση της Περιφερειακής Ενότητας Δράμας στον Αγώνα Βουνού 

Παρθένου Δάσους Παρανεστίου και την κάλυψη μέρους δαπανών του προϋπολογισμού της διοργάνωσης. 

Η πρόταση μας για οικονομική συμμετοχή της ΠΑΜΘ αφορά συνολικό ποσό των 12.000€ με το Φ.Π.Α., εκ των 

οποίων τα 7.000 € σε βάρος της πίστωσης του προϋπολογισμού εξόδων της Περιφερειας ΑΜ-Θ του Ειδικού 

Φορέα 0072 ΚΑΕ 0844 (ΚΑΠ Περιφέρειας) και τα υπόλοιπα 5.000 € σε βάρος της πίστωσης του 

προϋπολογισμού εξόδων της Περιφερειακής Ενότητας Δράμας του Ειδικού Φορέα 1072 ΚΑΕ 0844. 

 

ΑΠΟΦΑΣΗ 1
η
  

Η επιτροπή αποφάσισε ομόφωνα τη συνδιοργάνωση της Περιφέρειας Α.Μ.Θ. και του Δήμου Παρανεστίου 

στον Αγώνα Βουνού Παρθένου Δάσους Παρανεστίου με το ποσό των 7.000 € σε βάρος της πίστωσης του 

προϋπολογισμού εξόδων της Περιφερειας ΑΜ-Θ του Ειδικού Φορέα 0072 ΚΑΕ 0844 (ΚΑΠ Περιφέρειας) και τα 

υπόλοιπα 5.000 € σε βάρος της πίστωσης του προϋπολογισμού εξόδων της Περιφερειακής Ενότητας Δράμας 

του Ειδικού Φορέα 1072 ΚΑΕ 0844. 

  

 

ΘΕΜΑ 2
Ο
 : Διοργάνωση 21

ου
 ΟΠΕΝ Διεθνούς Σκακιστικού Τουρνουά Καβάλας 

Ο Πρόεδρος της επιτροπής διάβασε έγγραφο του Σκακιστικού Ομίλου Καβάλας το οποίο ανέφερε 

μεταξύ άλλων: 

«Το Διεθνές Σκακιστικό Τουρνουά μας πραγματοποιείται φέτος από 25 Ιουλίου μέχρι 1 Αυγούστου 

και αναμένουμε 300 περίπου σκακιστές από 25 χώρες. Ας αναρωτηθούμε αν υπάρχει περίπτωση να 

συγκεντρωθούν στην Καβάλα περισσότεροι νέοι στο πλαίσιο οποιασδήποτε άλλης εκδήλωσης από 

τόσες διαφορετικές χώρες, από την Ουκρανία ως το Ισραήλ και από τις ΗΠΑ, το Αζερμπαϊτζάν, την 

Πολωνία και την Αρμενία ως τα πέρατα της Ρωσίας και της Ινδίας. Και μάλιστα σε μια εκδήλωση 

υγιούς αθλητισμού και γνήσιας άμιλλας με εντελώς <<ανοιχτό>> χαρακτήρα. 

Τα πλεονεκτήματα που παρέχει είναι πολλά και ευνόητα, όπως η παρουσία εκατοντάδων κυρίως 

νέων αθλητών για 10 μέρες στην πόλη μας, οι οποίοι ακολουθούνται και από υπερδιπλάσιους 

συνοδούς ( γονείς, σύζυγοι, προπονητές, διαιτητές, παράγοντες κλπ), καθώς και η απ’ ευθείας 

μετάδοση και προβολή της διοργάνωσης σ’ όλο τον κόσμο μέσω του Διαδικτύου (Internet). Και μόνο 

το στοιχείο των 3.000 περίπου διανυκτερεύσεων που εξασφαλίζει το Τουρνουά στην πόλη μας σε 

εποχές που η μέσω τουρισμού οικονομική της ανάπτυξη είναι από τα πρώτα ζητούμενα, λέει από 

μόνο του πολλά. 

Η στήριξη από την πλευρά σας θα μπορούσε να περιλαμβάνει κάλυψη μέρους των εξόδων της 

διοργάνωσης, που συνολικά προϋπολογίζεται σε 60.000 ευρώ (συνημμένος Οικονομικός 

Προϋπολογισμός). Σημειώνουμε ότι μόνο τα έπαθλα ( χρηματικά και κύπελλα - μετάλλια – πλακέτες) 

που μοιράζονται στους νικητές είναι συνολικά ύψους 12.000 ευρώ. 

Θα πρέπει επίσης να αναφέρουμε ότι στην Περιφερειακή Ενότητα Καβάλας δραστηριοποιούνται με 

έντονη παρουσία 6 Σκακιστικά Σωματεία και σε όλη την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας – 

Θράκης 17 ενεργοί Σκακιστικοί Σύλλογοι.»    

 

 



ΑΠΟΦΑΣΗ 2
η
  

Η επιτροπή αποφάσισε ομόφωνα τη στήριξη της δράσης μέσω της Π.Ε. Καβάλας η οποία θα προβεί σε 

εισήγηση προς την Οικονομική Επιτροπή της ΠΑΜΘ για τα έξοδα τα οποία θα μπορεί να πληρώσει η 

Περιφέρεια συμμετέχοντας στην υλοποίηση του τουρνουά.  

 

Στο σημείο αυτό λύεται η σύσκεψη και το παρόν πρακτικό υπογράφεται ως ακολούθως : 

 Ο Πρόεδρος της Επιτροπής 

    Πολιτισμού –Τουρισμού 

 

 

Παπακοσμάς Κωνσταντίνος 

 

 

 

Τα Μέλη  

Κουκουβέλα Ζουμπουλιά, τακτικό μέλος  

Μάτζιαρης Αντώνιος, τακτικό μέλος  

Παπαδόπουλος Στυλιανός, τακτικό μέλος 

Σερεφιά Σουλτάνα, τακτικό μέλος 

Πατήρας Νικόλαος, τακτικό μέλος  

Παπαδόπουλος Κίμων, τακτικό μέλος 

Πατακάκης Αργύριος, τακτικό μέλος 

Πέτροβιτς Δημήτριος, τακτικό μέλος  

Χατζή Μεμίς Τουρκές, τακτικό μέλος  

Ποτόλιας Χρήστος, τακτικό μέλος  

Μαραγκού Γεωργία, τακτικό μέλος 

 

 

 


